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Til 

Folkeoplysningsudvalget
Kultur- og Fritidsforvaltningen
Flæsketorvet 68,2. 
1501 Kbh V

Klage over Folkeoplysningsudvalgets afgørelse 
vedr. ’Tilskudstilsagn 2008’ for Foreningen Arabesque, 62006.

Hermed anmoder Foreningen Arabesque om, at folkeoplysningsudvalget kigger 
på foreningens tilskudsansøgning igen, da denne ikke er imødekommet. 

Som begrundelse er anført at ’folkeoplysningsudvalget ikke finder, at der er tale 
om en væsentlig stigning i aktivitetsniveau’.
Det mener vi er forkert ,og at der må være tale om en fejl.  

Det ser ud som om, der kun er kigget på regnskabet fra 2006 (første år) og derfor 
givet tilskudstilsagn i 2008 til ialt 53,975 kr. Foreningen fik i 2007 tilsagn til 
196.554kr. 

I 2007 søgte vi om tilskud til 1075,25 undervisningstimer /880 lokale timer, som 
blev bevilget. Vi har i 2007 indberettet og udbetalt løn til 1030,25 
undervisningstimer. Heraf de 601,25 fra september til december (16 uger).

Foreningen tilbyder blandt andet aktivitet i Kulturhuset på Islands Brygge. 
Ved ansøgning om ’næste års tilskud’ er det uvist om lokalet bliver genbevilget, 
(denne ansøgning ligger senere på året) og derfor søgte vi i 2007 om lokaletimer 
for al undervisning 880 lokaletimer, hvis forårets hold på Bryggen skulle flyttes til 
lejede lokaler.  Foreningen har i 2007 brugt  667,25 lokaletimer heraf 472 timer i 
fra september til december (16 uger). Med egne lejede lokaler fra september 
sidste år vil foreningen i 2008 have en stigning i lokaletimer.

Foreningen har i ansøgning for 2008 søgt om tilskud til fortsættelse af den 
udvidede aktivitet fra efteråret ,som der med tilskudet for 2007 blev givet tilsagn 
til. Det er denne ansøgning, vi ønsker genbehandlet:

I ansøgningen for 2007 blev der søgt om udvidelse af aktiviteten. Denne blev 
imødekommet i tilskudtilsagnet for sidste år. I ansøgningen for 2007 blev der 
forklaret, hvorfor det ville være en fordel og muligt for foreningen at finde egne 
lokaler, at kunne tilbyde daglige hold med flere undervisere. 
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Det budget, der blev forelagt med ansøgningen for 2007 viste klart, at udvidelsen 
skete fra efteråret 2007. Idet foreningens ansøgning 2007 blev imødekommet, så 
det ud fra vores side som om, at folkeoplysningsudvalget gav ’grønt lys’ for 
udvidelsen af aktiviteten, og derfor stiller foreningen sig undrende over afslaget. 

Tilskudstilsagn 2008 : 

Lokaletimer 123,75 
Undervisningstimer: 290 

Januar 2008 bruger foreningen 126,5 lokaletime
Januar og Februar 2008 afholdes 335,5 undervisnigstime

Det bevilgede tilskud vil blive opbrugt på under 2 måneder.

En del af årsagen til denne klage ang. tilskud, synes at dreje sig om overgangen 
fra ’ny’ forening, og derfor vil vi gerne med denne skrivelse påpege følgende: 

Efter første år, da der endnu ikke afligger noget regnskab, bliver der kigget på 
aktiviteten, og man har muligheden for at begrunde sin ansøgning for næste års 
tilskud. Efter andet år bliver det langt svære at udvide aktiviteten. Idet det virker 
som om, at der kun kigges på regnskabstal 2 år tilbage.

To problematikker opstår :

• Som ny forening skal man helst rent tilskudsmæssigt det første ’leveår’ slå 
alle de hold op, man ønsker oprettet på sigt, for så er det det, der er 
udgangspunktet i bevilgningen. Økonomisk er det meget urealistisk at slå 
mange hold op det første år, før man kender interessen til aktiviteten som 
foreningen tilbyder. 

• Da der ved tilskudsansøgningen kigges på regnskab 2 år tilbage vil den 
evt. udvidelse først vægte 2 år senere. Hvis man i 2 år har kunne klaret 
sig uden – behøver man så tilskudet ?

På vegne af Foreningen Arabesque, 62006.

Venlige Hilsner

Ania Lenz


